
En ndgot annorlunda julhtilsning:

Hur mhr Brf Solgflrdarna ?
I Sydsvenskan den 3 december skriver man om Bostadsriittsfi)reningen ldaiMalmo, som har
linat hundratals miljoner och kopt tjiinster av foretag som inte har levererat det som bestlllts.
Styrelsen har fEtt hird kritik och kommer eventuellt att Stalas for troloshet mot huvudman och
loreningen hotas dven av konkurs. I artikeln beskrivs nigra anvandbara nyckeltal, som om
man tilliimpar dem pi Brf Solgirdarna ger foljande mycket uppmuntrande resultat for vir del:

Gjorda och planerade stora investeringar:

2017 Nya entreer, ny porftelefon 350 000.-
Nya maskiner i tvattstugorna 125.000:-
Mossborttagning och rensning av hdngrinnor 150 000:-
Kompletteringsarbeten i triidg8.rden 100 000:-

2018 Byte av golvbrunnar och golv i tvi tvattstugor 100 000.-
Tre laddboxar for elbilar, byte av belysning i garaget 200 000:-

2019 Byte av ventilationsaggregat och elektronik i tre flaktrum 1 000 000.-
Byte av armaturer i trapphus (kan ev senareliggas) 200 000:-

Ut6ver dessa investeringar tillkommer varje ir en del kostnader for mindre reparationer.
Inga avgiftshojningar planeras for 2018, sannolikt inte heller for 2019.

Ftireningens skulder:

Enligt irsredovisningen lor 2016 har Solgirdarna tre ungeQir lika stora lin pi sammanlagt
20,8 miljoner kronor. Ett av l6nen har lagts om under 2077, Vi gjorde di en extra amortering
pi 1 miljon ner till 19,8 miljoner kronor. I samband darmed sdnltes lineriintan. Ar ZO|O
betalade vi totalt 337 000 kronor i rintor och2017 blir det omkring 325 000 kronor. Vir
nettoomsattning 6r ungefir 3 500 000 k per ir, en siffra som iir niistan konstant over 6ren.

Skuldkvoten (skulderna delat med nettoomsiittningen) ar for 2016 lika med 5,94 och2017
lika med 5,65. En siffra pi under 5 betraktas som mycket bra och over 10 anses ddliE.

Ett annat sdtt att riikna ar att jamfora riintekostnaderna med nettoomsiittningen. I si fall iir
Solgirdarnas siffror for 2016 lika med 9,6 procent och for 2017 lika med 9,3 procent. Ar
rantekostnaderna under 20 procent betraktas det som mycket bra. fu 2018 ska vi liigga om
ytterligare ett lin, men di kan vi inte riikna med nigra ytterligare sinkta riintekostnader.

Bel8ningen gir ocksi att granska genom att dividera de lingfristiga skulderna med
foreningens totalyta, som lir 4 900 kvm. I si fall har Solg[rdarna en skuldsiittningsgrad plt
4 240 kr/kvm for 2016 och 4 000 kr/kvm for 2017 . Den ska normalt vara mellan 0 och l2 000
kronor, si aven har ligger vi alltsi mycket bra till.



Liigenhetens andel av fiireningens skulder:

Ett sadant nyckeltal f6r man genom att multiplicera andelstalet i procent med loreningens
lingfristiga skulder. En normal2:a i loreningen har ett andelstalpil7,4, en 3:a pi 1,65 och en
5:a pi 2,20-2,45 beroende pi storleken. Riiknat pi en genomsnittlig 3:a blir andelen 343 000
kronor for 2016 och327 000 kronor for 2017.Det kan ha betydelse om rintorna gir upp
framover. Under flera 6r har vi genom stadigt minskade riintekostnader kunnat kompensera
for 6kade kostnader fbr vatten, v6rme, el och fastighetsskotsel, men si kommer det inte alltid
att vara. Om det till exempel blir tvi procents hogre rdnta, riiknat pi l9 miljoner, frr vi i si
fall inom nhgra ir okade riintekostnader pi 380 000 kronor. Dessa kostnader miste fordelas,
sannolilct genom en avgiftshojning Som liiget 1r nu, ligger den nigra ir framit i tiden.

Finns det pengar till underhAll ?

Man rekommenderar att en florening bdr avsitta ungefiir 150 kronor/kvm for kommande
underhill. Enligt Sydsvenskan iir det bara en av tre foreningar i Sverige som klarar av detta.
Solgirdarna avsiitter omkring 500 000 kronor varje 8r, vilket motsvarar ungeftir 105 kr/lrvm.
Vi har normalt mellan 2,5 och 3,0 miljoner kronor kontant pi vira bankkonton, till storsta
delen placerade hos SBAB till en riinta pi 0,6 procent.

Man kan darmed konstatera att loreningen utan problem klarar underhillkostnader pL l-2
miljoner kronor utan att behova ta nigot ytterligare lin. Det var darlor vi kunde betala de nya
hissarna, som kostade bort emot2 000 000 kronor, utan vare sig l6n eller avgiftshojning.

Om nigon vill riikna pe2007 irs siffror...

I si fall kan jag beriitta att lor tio ir sedan var lineskulden 23 000 000 kronor och vi betalade
959 000 kronor i riintor. Ovriga virden iir i stort konstanta. Bara lor att ge lite perspektiv ...

Detta lilla riiknestycke ffir utgora min och styrelsens julhiilsning.

God Jul och Gott Nytt Ar gz-

onskar

och dvriga styrelsen

Vrilkommen till glDggfesten torsdagen den 7 december kl 19.00.


